
  Folkeoplysningsudvalgsmøde 
26. september 2024 kl. 16:30-
18:30 

Sted: Rådhuset, lokale 390 

 

Pkt. 1. Godkendelse af dagsorden   Godkendt.  

Pkt. 2. Godkendelse af referat   Godkendt.  

Pkt. 3.  Formandsmeddelelser  Aase Pedersen er ny i udvalget i 
stedet for Jesper Kjeldsen.   

Afbud: Bünyamin Simsek, 
Peter Sporleder, Merete Raun 
Poulsen, Gitte Nygaard Degn 
og Nis Peter Nissen  

Pkt. 4 Evaluering af foreningsudvikler Christina Fruergaard 
præsenterede 
midtvejsevalueringen, og 
fortalte at alle foreningerne 
havde:  

1) Tydelig stigning i 
medlemsantallet. 

2) Flere aktivitetstilbud.  
3) Højere anvendelse af 

fritidspas.  

Der bliver lavet en 
slutevaluering som er færdig i 
foråret 2025.  

Udvalget tog orienteringen til 
efterretning og havde flere 
opmærksomhedspunkter.  

Udvalget kommenterede på, at 
det er vigtigt, at der også er 
fokus på andre fritidsområder 
end idrætten. Yderligere, at det 
er vigtigt at have samarbejde 
med skolerne, og yderligere 
hvordan økonomien ser ud på 
området.  



Forvaltningen er enig i, at 
samarbejdet med skolerne er 
vigtigt, og yderligere at der også 
skal være fokus på andre 
fritidsområder end idrætten. 
De ansættelser der er i dag, er 
dog et samarbejde med DGI, 
hvorfor der naturligt har været 
fokus på idrætsforeninger.  

Forvaltningen udarbejder en 
oversigt over økonomien på 
området, som sendes til 
udvalget. 

Pkt. 5 Præsentation fra 
brugergruppen: Idébetonet 
ungdomsarbejde 

Bent Sejersen og Thomas 
Røntved præsenterede deres 
område og det gav anledning til 
en drøftelse om, hvordan man 
gør det attraktivt at være frivillig 
leder.  

Udvalget gjorde opmærksom 
på, man med fordel kan dele 
frivillige opgaver op, så det 
bliver tydeligt, hvad den 
frivillige melder sig til.  

Derudover er det væsentligt at 
være opmærksom på, hvordan 
man taler om opgaverne, og 
sørge for at formidle dem på en 
positiv måde.  
 

Pkt. 6 Retningslinjer for kunstgræs  Orienteringen blev taget til 
efterretning.   

Pkt. 7 DLU: Aarhus Sejlklub  Indstilling godkendes.  

Udvalget foreslog at sætte 
foreningen i kontakt med 
Idrætssamvirket, omkring 
afsøgningen af andre relevante 
fonde.  
 

Pkt. 8 Regnskab for aftenskolerne  Indstillingen blev godkendt.  



Pkt. 9 Budgetforhandlinger  Rådmanden præsenterede 
budgetforliget.  

Udvalget spurgte til 
puljesanering, og hvilken 
betydning det kommer til at få 
for Kultur & Borgerservice.  

Rådmanden redegjorde, at der 
vil blive lavet en gennemgang 
af alle puljer, der er i 
kommunen.  

Det blev besluttet, at punktet 
omkring puljesanering 
genbesøges i 
folkeoplysningsudvalget i 
foråret 2025.  

Pkt. 10 Eventuelt  
 

 

Tilstedeværende: Rabih Azad-Ahmad, Aase Pedersen, Steffen Wich, Torben Dreier, Marianne 
Gasbjerg, Karin Voldby Strüssmann, Bent Sejersen, Thomas Røntved Jensen, Lone Hedelund, Keld 
Kjeldahl, Noah Lynge Adkins, Ulla Kolding, Erik Vigsø, Inge Lise Johansen og Søren Peter Hansen.  

Øvrige tilstedeværende: Heidi Frostholm, Anders Christian Larsen, Christina Fruergaard og Helena 
Gouliaev.  

Afbud: Peter Sporleder, Thure Hastrup, Bünyamin Simsek, Charlotte Gregersen, Gitte Nygaard Degn, 
Merete Raun Poulsen og Nis Peter Nissen 


